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PROTOKÓŁ NR IV/2024 

Z IV SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 20 czerwca 2024 roku 

 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 87% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 16 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 10:00 – zakończyła o godz. 12:30 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokołował : Krzysztof  Derwiński 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady IV sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 - b 

Ustalenie porządku obrad 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z III sesji RM, 

d) sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym. 

2. Projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 

2028; 

c) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg 

d) w sprawie zmiany uchwały nr III/12/2024 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 28 maja 2024 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 

stawki tej opłaty; 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działki Nr 

441/54, 441/55, 441/56, 441/57, 441/58, 441/59, 441/60, 441/61, 441/62, 441/63, 441/64 
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położone w Lipnie Obręb Nr 11 przy ulicy Mickiewicza, stanowiące własność Gminy Miasta 

Lipna; 

f) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka Nr 

2265/4 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy ulicy Rapackiego, stanowiąca własność Gminy 

Miasta Lipna. 

3. Przedstawienie Raportu o stanie Miasta za 2023 rok: 

a) debata nad Raportem, 

b) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna. 

4. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2023 rok: 

a) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Lipna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok, 

b) uchwała Komisji Rewizyjnej, 

c) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2023 rok, 

f) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna. 

5. Sprawy różne i komunikaty. 

6. Zakończenie obrad IV sesji RM. 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z II sesji RM 

 

Do protokołu z III sesji uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z III sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu z III sesji RM.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

Rada 13 głosami ZA przyjęła protokół z III sesji RM. 
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Ad. pkt. 1 – c 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Miasta w okresie międzysesyjnym zgodnie z załącznikiem nr 1. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2024 zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Ja dwa pytania mam. Konkretnie chodzi mi o tą kwotę 

580000,00 zł, przeznaczone na przebudowę dróg w mieście. Czy już są jakieś plany? Bo 

pytałem się ostatnio na komisji, ale Pan inżynier jeszcze powiedział, że nie ma takich planów. 

I kiedy będą te plany, czy będziemy mogli zajrzeć w te plany przed tym jak będą już drogi? Nie 

wiem, czy to już będzie przetarg na to, czy to są pieniądze, które będziemy musieli dopłacić do 

jakichś inwestycji? Chciałbym wiedzieć jaki będzie ten wykaz. I druga sprawa, szlaban przy 

szkole nr 3. To znaczy czy ten szlaban będzie stał na samej bramie i wtedy będzie tylko dostęp 

miała jakaś grupa osób, która tam nie wiem, będzie miała jakąś kartę, czy to będzie 

ogólnodostępne i zamykane tylko podczas, nie wiem, może wolne dni, czy po zajęciach? 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - To jeżeli chodzi o to pytanie, to drogi jeszcze 

konkretnie tych dróg nie ma. Będziemy nad tym rzeczywiście zastanawiać się, które drogi 

wskażemy. I tu chodzi też jeszcze o to, czy nie będziemy musieli umów, które teraz są jeszcze 

w realizacji, czy nie będziemy musieli aneksować. Tych pieniędzy nie ma dużo, bo tam jest 

tylko 500000,00 zł. To nie są jakieś duże, oszałamiające pieniądze. Jeżeli chodzi o szlaban, to 

rzeczywiście w pierwszej kolejności to będą piloty, będą karty wydane dla pracowników szkoły 

podstawowej. Bo to, co się w tej chwili tam dzieje, to zresztą na wnioskach Pana dyrektora 

żeśmy rzeczywiście uznali, że ten szlaban tam jest wskazany. Bo w godzinach porannych i 

później przy odbiorze dzieci tam jest, no powiem tak kolokwialnie armagedon. To co się dzieje 

na terenie parkingu. No i w trosce o to, żeby rzeczywiście tam jakiś nie wydarzył się przypadek 

najechania na dziecko, no to robimy to w ten sposób [niesłyszalne] No tak. Od strony dziesiątki. 

Samochodów jest coraz więcej i rzeczywiście były takie przypadki, że kierowcy nawet 

wjeżdżający, to oni uznawali, że to jest taka chwilówka, powiem kolokwialnie. Chwilówka, że 

zostawią na środku samochód, bo on musi dziecko zaprowadzić i działo się to, co się działo. I 

dlatego taka decyzja o tym, żeby rzeczywiście żeby w jakiś sposób zabezpieczyć też 

bezpieczeństwo. Ale też żeby tutaj troszeczkę wspomóc nauczycieli, którzy przyjeżdżają i 

wykonują tam pracę. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski - To jeżeli jeszcze tylko mogę. Jeżeli będą jakiekolwiek środki, 

bo żeśmy też tutaj byli tylko sześcioro na komisji, nie były pełne składów komisji. Ale 
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chciałbym tylko zasugerować, że jest chodnik niezbędny w Lipnie na ulicy Ptasiej. Bo teraz to, 

co się dzieje na Ptasiej, ale ja nie mówię, że to musi być dzisiaj, ale jeżeli będą wolne środki. 

Ja wiem, że Pan burmistrz ma plany, bo obiecał wszystkim drogi i chodniki. Ale jeżeli by 

jakiekolwiek pieniądze były, to naprawdę krótkimi odcinkami, ale trzeba tą sprawę załatwić.  

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik -  Ja Panie Radny oczywiście zdaję sobie sprawę, tak 

jak Pan powiedział, bo rzeczywiście tych robót gruntowych są jeszcze takie miejsca, które 

rzeczywiście nie były w ogóle w poprzedniej kadencji ruszanej. Tutaj to co realizujemy, to jest 

ulica Krótka na ulicy Łącznej. Mamy też w perspektywie i chcemy to w porozumieniu ze 

Spółdzielnią Mieszkaniową ruszyć osiedle Armii Krajowej. Podkreślam to, bo to co tam się 

dzieje, to ponownie użyję słowa armagedon. No są jeszcze inne miejsca, gdzie rzeczywiście 

ulica Sportowa, Wapienne Góry, o Pani Radnej. No Wapienne Góry, ja mam na myśli ulicę 

Źródlaną, no. Także tutaj, chyba, że kolejny rząd uruchomi Polski Ład - etap drugi i będą jakieś 

duże pieniądze, gdzie będziemy mogli z tego korzystać, także. No jeżeli będzie, to na pewno 

będziemy korzystać Panie radny. No ja nie mówię, że nie będziemy korzystać. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 

rok.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IV/14/2024 

jak w załączniku nr 2 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 

2028 

 

Skarbnik Miasta - Mariola Michalska – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 2028 

zgodnie z załącznikiem nr 3. 
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Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 2028. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2024– 2028. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IV/15/2024 

jak w załączniku nr 3 

Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 

przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub 

osób uprawnionych do udzielania tych ulg zgodnie z załącznikiem nr 4. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  



6 

 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2024 

rok.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IV/16/2024 

jak w załączniku nr 4 

Ad. pkt. 2-d 

 

w sprawie zmiany uchwały nr III/12/2024 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 28 maja 2024 

r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

i stawki tej opłaty 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały nr III/12/2024 Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 28 maja 2024 r. w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki 

tej opłaty zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

Radna Anna Domeradzka - Zwracano mi uwagę, ludzie się denerwują tą wielką podwyżką. I 

mówiono do mnie, że może wyłączyć w jakiś sposób albo obniżyć, tam gdzie są małe dzieci. 

Gdzie produkcja tych śmieci przez człowieka jest tego małego znacznie mniejsza. To takie 

sprawy mi zgłaszano, więc ja to mówię. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - To znaczy, jeżeli mógłbym jeszcze do tego Pani tutaj 

prośby i stwierdzenia odnieść. To rzeczywiście to nie możemy powiedzieć, że jest dużo 

mniejsze gospodarka w gospodarstwie domowym odpadami. Bo dzieci produkują, wbrew temu 

co się wydaje, że to są małe istoty, one produkują więcej śmieci niż osoby dorosłe, bo wiąże 

się to i z napojami, wiąże się to z pieluszkami, z pampersami. I tutaj niestety, ale akurat no tak 

to jest skalkulowane. Inaczej, no my musimy, tak jak powiedziałem, zresztą Państwo nad tym 

głosowali też, ustawa się zmieniła. I my w tej chwili nie od, Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych, które obsługuje gospodarki na terenie Miasta Lipna, oni nie rozliczają nas 

ryczałtowo, tak jak było do tej pory, tylko za ilości. I jeżeli ta ilość została wyprodukowana, to 

niestety musimy te koszty wywozu tych śmieci, musimy niestety ponieść. I tutaj musimy to na 

wszystkich mieszkańców równo rozłożyć, bo praktycznie każdy produkuje taką samą ilość 
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śmieci. Wielokrotność, jeżeli jest rodzina wielodzietna, no to wiadomo, że będzie 

wielokrotność tej jednej kwoty jednostkowej, no i tak to wygląda. 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński - Jeżeli tu jeszcze mogę dodać, to jedyną 

możliwością, aby obniżyć tą stawkę, bo jest taka, to jest po prostu dobra segregacja. Bo 

wiadomo, że tona niesegregowanych jest praktycznie dwa razy droższa od tony 

niesegregowanej i mamy w przyszłym roku następny przetarg. Jeżeli spadnie jakby ilość tych 

śmieci, odpadów komunalnych niesegregowanych znacznie, to wiadomo, że my wtedy mniej 

zapłacimy na wadze. To wtedy również i miasto wtedy obniży jakby stawkę, żeby po prostu 

ten system się nam zamykał. Czyli tutaj, jeżeli mieszkańcy będą dobrze segregowali i wszystko 

będzie jakby coraz w lepszym to kierunku szło, no to na pewno będą tak samo te odpady o 

wiele tańsze. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Dziękuję. Czyli nie zostaje nam nic 

innego, jak apelować o segregację śmieci. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/12/2024 Rady 

Miejskiej w Lipnie z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/12/2024 

Rady Miejskiej w Lipnie z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (10): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Kacprowicz Małgorzata, Komorowski 

Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, 

Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Janiszewski Zbigniew, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 10 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IV/17/2024 

jak w załączniku nr 5 
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Ad. pkt. 2-e 

 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działki 

Nr 441/54, 441/55, 441/56, 441/57, 441/58, 441/59, 441/60, 441/61, 441/62, 441/63, 441/64 

położone w Lipnie Obręb Nr 11 przy ulicy Mickiewicza, stanowiące własność Gminy 

Miasta Lipna. 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działki Nr 

441/54, 441/55, 441/56, 441/57, 441/58, 441/59, 441/60, 441/61, 441/62, 441/63, 441/64 

położone w Lipnie Obręb Nr 11 przy ulicy Mickiewicza, stanowiące własność Gminy Miasta 

Lipna zgodnie z załącznikiem nr 6. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej oznaczonej jako działki Nr 441/54, 441/55, 441/56, 441/57, 441/58, 441/59, 441/60, 

441/61, 441/62, 441/63, 441/64 położone w Lipnie Obręb Nr 11 przy ulicy Mickiewicza, 

stanowiące własność Gminy Miasta Lipna.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działki Nr 441/54, 441/55, 441/56, 441/57, 441/58, 441/59, 441/60, 441/61, 

441/62, 441/63, 441/64 położone w Lipnie Obręb Nr 11 przy ulicy Mickiewicza, stanowiące 

własność Gminy Miasta Lipna. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IV/18/2024 

jak w załączniku nr 6 
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Ad. pkt. 2-f 

 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka 

Nr 2265/4 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy ulicy Rapackiego, stanowiąca własność 

Gminy Miasta Lipna 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka Nr 

2265/4 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy ulicy Rapackiego, stanowiąca własność Gminy 

Miasta Lipna zgodnie z załącznikiem nr 7. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej oznaczonej jako działka Nr 2265/4 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy ulicy 

Rapackiego, stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej 

jako działka Nr 2265/4 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy ulicy Rapackiego, stanowiąca 

własność Gminy Miasta Lipna. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR IV/19/2024 

jak w załączniku nr 7 

Ad. pkt. 3 

 

Przedstawienie Raportu o stanie Miasta za 2023 rok 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski -  Radni otrzymali raport o stanie miasta w 

terminie. Każdy z radnych miał czas zapoznania się. 11 czerwca odbyło się spotkanie i wszyscy 

mieliśmy możliwość wypowiedzenia się na wspólnych komisjach na temat tego raportu w 

obecności czy to dyrektorów jednostek organizacyjnych, czy tutaj Pana burmistrza. Teraz 

poproszę Pana Burmistrza Pawła Banasika o przedstawienie raportu o stanie miasta za 2023 
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rok. Ale z tego co wiem, to będzie multimedialne przedstawienie, tak? Dobrze, to szanowni 

Państwo minuta przerwy, bo część z nas musi się przemieścić, żeby widziała, co Pan burmistrz 

tu będzie prezentował. A więc minuta przerwy i za chwilę wracamy. (Raport o stanie Gminy 

Miasta Lipna stanowi załącznik nr 8 niniejszego protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zarządził chwilę przerwy na przemieszczenie się radnych, po przerwie 

Paweł Banasik – Burmistrz Miasta Lipna omówił slajdy prezentacji podsumowania inwestycji 

i raportu stanu miasta za rok 2023 zgodnie z załącznikiem nr 9. 

 

Ad. pkt 3-a 

 

Debata nad Raportem 

 

Po chwili przerwy Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – wznowił obrady i 

zarządził debatę. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Chciałem powiedzieć, że tak, ten rok 2023 to jest nie tylko 

podsumowanie roku 2023, ale też podsumowanie kadencji, bo się przecież zmieniła. Także 

osobiście, no patrząc na te wszystkie inwestycje, to wszystko, co się udało pozyskać, dobrze, 

że były pieniądze z zewnątrz i tyle rzeczy można było zrobić. Ja osobiście cieszę się, że mogłem 

uczestniczyć w sesjach i obradach rady poprzedniej kadencji i brać udział w tym wszystkim. 

No ale tak, no laurki wszystkie widzieliśmy, a kilka pytań mam jeszcze. Bo część rzeczy się 

nie pojawiła w tej prezentacji, a w raporcie jest coś, o czym już wiele razy od kilku lat mówiłem 

i chciałbym po raz kolejny. Bo tak, cieszę się na pewno z tego, że jesteśmy liderem czystego 

powietrza, że to weszło. Cieszę się, że na osiedle Kwiatów wszedł ciepłociąg, że dużo ludzi już 

inaczej opala swoje mieszkania. Ale niestety palenie śmieci to jest coś, co nadal na osiedlu 

Kwiatów się pojawia. No nie tylko, no ale tam, no jako radny i mieszkaniec tam, to tam widzę, 

to może nie tyle widzę, co czuję, to najbardziej, tak. Teraz już niby sezon grzewczy się 

skończył, ale jeszcze wodę ludzie grzeją i normalnie czuć plastikiem. A kiedy się zaczyna 

opalanie plastikiem i innymi śmieciami? O godzinie 16.00 i to jest nawiązanie do tego, o co 

chciałem zapytać. Cały czas to samo, od kilku lat pytam o Straż Miejską. Powołaliśmy Straż 

Miejską dlatego, że nie można było powołać patrolu ekologicznego, miał się tym zajmować. 

Jak przejrzałem sobie raport Straży Miejskiej, większość interwencji to są pojazdy. Nie wiem 

Panie Burmistrzu, trzeba by naprawdę przemyśleć, może na dzień dobry chociaż zmienić 

godziny pracy Straży Miejskiej. Bo każdy wie, że oni pracują do 16.00. Może by wypadało z 

nimi tylko rozmawiać, a nie z mieszkańcami i czasami losowo niech pracują po południu. I to 

już da ludziom do myślenia, bo może zaczną się bać i wtedy to popołudnie niech przejadą się, 

czy po moim osiedlu, czy tak jak inni mówią, po innych miejscach miasta. I może to zadziała 

na to, że niektórzy wreszcie może przestaną palić plastikami i śmieciami. Także tu nawiązując 

właśnie przez czyste powietrze, ale chodzi mi o tą Straż Miejską, żeby ona zaczęła wreszcie 

spełniać to, do czego ją powołaliśmy. Bo o to chodziło, żeby to był patrol ekologiczny. To na 

razie dziękuję, nie chcę wszystkiego naraz, żeby nie było, jak ostatnio Pana Prezesa zasypałem 

pytaniami i mówił, że będzie się gubił. Także nie wiem czy Pan Burmistrz odpowie, czy po 

prostu zostawi to do przemyślenia. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – Oczywiście odpowiem. Bo mówię, idea tego, tak 

jak Pan radny mówi, była rzeczywiście taka, bo też ubiegaliśmy się i dostaliśmy 

dofinansowanie na to, żeby powstał patrol ekologiczny. To ubiegaliśmy się akurat przez 
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wojewódzki fundusz. Ja powiem tak, ze strażnikami mamy mały problem, bo w tej chwili jeden 

jeszcze złożył wypowiedzenie pracy. I w tej chwili praktycznie, a nie ma takich ludzi chętnych 

do pracy. Bo nawet jeżeli się pytają, przychodzą i pytają się o jakąkolwiek pracę, no to jeżeli 

mówimy, że na stanowisko strażnika miejskiego, no to oni nie bardzo, bo nie bardzo chcą 

chodzić, egzekwować, karać. No bo to jest taka troszeczkę niewdzięczna rola. Wykorzystujemy 

też, jeżeli, bo ja powiedziałem, że absolutnie nie zgadzam się z tym, że to stanowiska są 

niepotrzebne, bo my mamy szereg jeszcze też innych związanych tutaj z utrzymaniem 

porządku. Jest bardzo dużo na przykład kotków, piesków, które się pojawiają. No i w tym 

momencie wykonuje to Straż Miejska. Straż Miejska jeździ też, jeżeli chodzi, ostatnio 

mieliśmy, co też przykro mi o tym mówić, ale mieliśmy kradzież. Jedna kradzież była 

skuteczna, bo została wymontowana tablica ta na bulwarach lipnowskich, wyrwana tablica o 

godzinie. I proszę sobie wyobrazić, że później szukając na monitoringu całego tego zdarzenia, 

sądziliśmy, że to było, odbyło się w godzinach nocnych, a to się odbyło w godzinach porannych 

o godzinie 6.30. Facet przy mieszkańcach Lipna przechodzących przez bulwary, wymontował 

tą tablicę i się z nią oddalił. Później zachęcony tym, że nie było żadnej reakcji. Oczywiście tutaj 

jeżeli mówimy o roli strażników, to oni wtedy też próbowali to wszystko tam w jakiś sposób 

ogarnąć, bo pojechali też do punktu skupu złomu, pojechali zgłosić to na policję i tak dalej. A 

sprawca tego całego zdarzenia zachęcony tym, że nikt mu nie zwracał na to uwagi, pojawił się 

ponownie o godzinie 13.00 i próbował wymontować drugą tablicę. I w tym momencie został 

na gorącym uczynku ujęty, złapany. Tablica została odzyskana. No a Pan, który to robił, 

okazało się, że przyjeżdża do nas tutaj na występy gościnne z Włocławka. I to, że z Włocławka, 

to już pomijając ten fakt, ale to, co jest takie dla mnie też bardzo przerażające, bo ciągle o tym 

na każdej sesji mówimy, mówimy o działalności policji, mówimy o zachowaniu mieszkańców. 

Trudno, żeby policja zakładała, że gość, który siedzi na bulwarach, że on ma zamiary usunąć 

taką tablicę i ją ukraść no jeżeli się patrol będzie oddalał. I to było tak bardzo śmiesznie, bo 

patrol był zrobić oględziny po tej pierwszej tablicy i się udał tutaj do urzędu miasta, żeby 

zobaczyć to na monitoringu i się z tym facetem mijał. I oni tutaj weszli, jak zaczęli oglądać ten 

monitoring, to ten jeden z policjantów mówi, że ma takie wrażenie, że gdzieś tego faceta 

widział. No dosłownie 10 minut wcześniej. Ale mówię, to on pilnuje policję, to sprawca, który 

jest potencjalnym jakimś sprawcą, on będzie pilnował tą policję. I mówię, na każdym, my 

przecież borykamy się, mówię, nie tylko z wyrywanymi tablicami, które jeszcze jakieś tam 

pieniądze chciał za to uzyskać. Ale też się borykamy z wyrywanymi kostkami, wyrzuconymi 

do rzeki, no bez sensu, no wyrywane ławki i tak dalej. Proszę też mieć skalę tego, jak to w ogóle 

wygląda. A tutaj, jeżeli mówimy o paleniu tymi nieczystościami, kilkakrotnie były wezwania, 

były, no nie jestem uprawniony do tego, żeby mówić tutaj nazwiskami, wskazywać, ale tu 

niedaleko osiedla Sikorskiego, gdzie wielu mieszkańców dzwoniło i informowało nas, my 

byliśmy tam na kontroli. Ale to, co żeśmy tam pobrali i tak dalej, nie wskazywało nic, że były 

to palone jakieś nieczystości. Bo na każde wezwanie, dokładnie, bo my nie jesteśmy, nie mamy 

takich uprawnień, żeby jeździć od posesji do posesji, od mieszkania do mieszkania. No tutaj 

nie będę ukrywał, że reagujemy na każde zgłoszenie, ale przez mieszkańców, no to takie trochę 

sygnalizacja się nazywa, czy sygnaliści teraz. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Znaczy ja nie chodzi mi o to, żeby Straż Miejską likwidować. 

Tylko chodziło mi o to, że, no bo tak, ktoś tam zasygnalizuje, trzeba pojechać, sprawdzić, nie 

wiem jak to wygląda, może sprzęt nieodpowiedni ma Straż Miejska, nie znam się od strony 

technicznej na tym. Ale myślę, że jakby raz na jakiś czas po południu się przejechała po mieście 

i zobaczyła jakiś dziwnie wyglądający dym i zapukała, nawet bez konsekwencji, to to już 

wystraszy, myślę, że niech wystraszy część osób. I zawsze będzie już trochę do przodu. Mi o 

to chodzi, żeby, to nie jest rozmowa na dzisiaj, tylko jak już mówimy o tym roku 2023, a tak 

przez pryzmat całej kadencji, no bo się skończyła. To chcę tylko, no nie powiem 

zasygnalizować, bo to źle brzmi, chcę tylko zwrócić uwagę na to, żeby kiedyś o tym 
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porozmawiać bardziej szczegółowo, tak. Tylko o to mi chodziło. No to może zaczną w nocy, 

no ale wtedy też krócej chociażby będą palić, tak, nie wiem, czy w nocy. A może ludzie 

naprawdę się zdenerwują i zaczną informować o tym, że coś takiego się dzieje. Może sami będą 

z sąsiadom zwracać uwagę, jeszcze raz to zrobisz, to cię podam w odpowiednie miejsce. I może 

w ten sposób, apel do mieszkańców, nie bać się rozmawiać z sąsiadem na ten temat, bo sami 

sobie robimy problem, tak. Sami sobie robimy krzywdę, bo musimy to wdychać, nie możemy 

okna otworzyć. Jeżeli ktoś wie, że sąsiad, bo nie wiem, czy ja mam szczęście czy nie, w moim 

bezpośrednim sąsiedztwie nikt śmieciami nie pali, ale kawałek dalej już się to pojawia, bo czuję 

w powietrzu ten zapach. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – Ale proszę Państwa, ja jeszcze chciałem powiedzieć, 

że w ramach tego czystego powietrza, które rzeczywiście, bo te orły czystości i tak dalej, to nie 

dostaliśmy ot tak na piękne oczy, tylko dostaliśmy za pewne wyniki, które udało nam się 

zrealizować. I w ramach tego nawet, bo mamy zakupione cztery takie sensory w czterech 

punktach miasta. I jest do tego aplikacja i można rzeczywiście ja powiem tak, jeżeli ktoś pokusił 

się i to tak dość regularnie przeglądał, to jakość tego powietrza, proszę mi wierzyć, że w tym 

mieście poprawiła się. To nie jest tak, że my będziemy cały czas mówić, że jest tak, że należy 

strażników tam wysłać, bo jakość tego powietrza się rzeczywiście poprawiła. No pewnie 

jeszcze wiele, wiele możemy poprawić, ale mówię, ale to nie wygląda, powiem tak, najgorzej. 

No też czasami trzeba powiedzieć, pochwalić mieszkańców Miasta Lipna. Rzeczywiście 

pewnie związane jest to też z tym, że się na przykład coraz więcej ludzi, zresztą Pan prezes 

mógłby się do tego odnieść, że coraz więcej ludzi jest chętnych do tego, żeby się do nitki 

ciepłowniczej podłączyć. I tutaj ten problem zaczyna w jakimś stopniu się rozwiązywać, no ale 

tak to wygląda. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Ale to mówiłem na początku Panie Burmistrzu, chwaliłem 

przecież, że dużo ludzi zmienia, żeby nie było, że tak od razu z grubej rury i widzę tylko tych, 

którzy są ci źli, tak. Dużo osób się podłączyło czy do ciepłociągu, czy założyło pompy ciepła. 

Nie wiem, pewnie trochę wojna na Ukrainie i te ceny węgla swoje zrobiły, paradoksalnie nam 

pomogły. Ale apeluję, może powiem na koniec już, żeby ten temat zamknąć, tylko to, co chyba 

mówiłem z dwa lata temu. Szanowni mieszkańcy, bo to apel do was, zmieniajcie źródła ciepła 

i źródła właśnie na czyste powietrze. Bo jak za chwilę unia nam wymyśli i nakaże coś takiego, 

to ceny pójdą w górę razy trzy. Także lepiej teraz, póki jeszcze nie ma tego przymusu, ale 

patrząc na to, co się tam dzieje, ten przymus może nastąpić. A wtedy wiadomo, że jak coś trzeba 

zrobić, a nie można, to cena automatycznie idzie w górę i to kilkukrotnie. Także dla własnego 

dobra, żeby później nie było problemu jeszcze większego. Także w tym temacie dziękuję. 

Jak nie ma więcej chętnych, to ja kolejna rzecz, o której też już kilka razy rozmawialiśmy i się 

pojawiła. Odbywają się w mieście imprezy sportowe czy kulturalne, które są dofinansowywane 

z dotacji, które co roku miasto ogłasza. Ostatnio przy cenie za śmieci mówiliśmy, że ta inflacja 

poszła strasznie w górę i to wszystko ma wpływ na to, a te dotacje są cały czas na tym samym 

poziomie. A kiedyś były wyższe, bo one zostały obniżone na skutek pandemii i mniejszych 

wpływów do budżetu miasta. I to rozumiem, ale może by trzeba już zacząć się pochylać nad 

tym, że skoro te wszystkie ceny idą wyższe, to ta dotacja i na sport, i na kulturę, przydałoby się 

ją zwiększyć, bo ona jest cały czas na tym samym poziomie. I ci, którzy nie wiem, są 

beneficjentami tych dotacji, organizują te imprezy, wiedzą, że dostają na przykład tą samą 

dotację, już nie mówię o tym, że mniejszą, czasami mniejszą, czasami tą samą. A chcą zrobić 

to samo i nagle się okazuje, że dużo więcej pieniędzy trzeba za to zapłacić i trzeba bardziej się 

zmęczyć, żeby coś takiego zorganizować. To tak też do przemyślenia na ten rok, czy na 

następny. 
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Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – Dobrze i będziemy myśleć, to znaczy inaczej. Ja 

bym chciał, żeby to Państwo wskazali, bo to jest zawsze tak, ja bardzo często się spotykam na 

mieście z takim stwierdzeniem, że burmistrz nie dał na to czy na to. Burmistrz działa w ramach 

tych pieniędzy, które są na sport czy na kulturę. Tyle tylko, że my ciągle podkreślamy, to 

Państwo muszą przyjść i powiedzieć tak, my chcemy, żebyśmy zabrali i to z określonego 

zadania. Nie tak, że przyjść i hasłowo rzucić, że musimy zwiększyć, no to musimy. Ja też tutaj 

dzisiaj apelowałem do radnych powiatowych, bo my od kilku lat mamy tą samą dotację na 

bibliotekę miejską, którą dostajemy, 15000,00 zł. To proszę sobie wyobrazić, jakie to są 

pieniądze [niesłyszalne]. No ale to są też, tylko mówię, że tutaj, wiecie co Państwo, ja dzisiaj 

zakładałem, że ta sesja będzie rzeczywiście taka, która podsumować ma ubiegły rok. Ale ja w 

ubiegłym tygodniu byłem, brałem udziały, bo jesteśmy członkiem Unii Miasteczek Polskich. 

Było walne zgromadzenie tego naszego stowarzyszenia i Unia Miasteczek zleciła, bo te 

problemy są wszędzie. Proszę Państwa, my mieliśmy bardzo dużo, dobrą, wypracowaną 

nadwyżkę za ubiegły rok, bo o tym jeszcze nie mówiliśmy. Pokazaliśmy inwestycje i tak dalej, 

ale nie pokazaliśmy zadłużenia. Zadłużenie jest niewielkie, bo tak jak mówiliśmy 1800000,00 

zł to proszę Państwa, że jeżeli bankowcy jak siedzą, jak było spotkanie w sprawie tego, żeby 

miasto poręczyło, zresztą Państwo wyrazili na to zgodę, żeby poręczenie moglibyśmy udzielić 

Przedsiębiorstwu Usług Komunalnych, do którego zresztą nie doszło. Ale Państwo udzielili 

takiego pozwolenia, to bankowcy, którzy siedzieli, to powiedzieli do mnie, Panie Burmistrzu, 

ma Pan doskonałą sytuację. Ja mówię, jaką mam doskonałą sytuację? Mówi, Pana zadłużenie, 

mówi, to jest prawie żadne. I tu są młodzi radni, bo cały ten, tak się składa, że tamten rząd to 

jest młodych radnych, ale my przez 10 lat nie wzięliśmy żadnej pożyczki. Spłacaliśmy 

wszystkie pożyczki, które udało nam się szczęśliwie co roku spłacać, ale sytuacja nasza, jeżeli 

chodzi w ogóle o wydatki bieżące, jest bardzo zła. My musieliśmy wypłacić tutaj nauczycielom 

podwyżki, które rzeczywiście ustawa na nas nakładała. Ale my z tej nadwyżki, którą 

wypracowaliśmy, to 2000000,00 zł dołożyliśmy do oświaty. Ponad 2000000,00 zł. I szczerze 

mówiąc, jeżeli jest tak, ja, tutaj to nie jest skierowane to w kierunku nauczycieli, że ja nie chcę 

wypłacić. Tylko my powinniśmy to, co wypracujemy w nadwyżce, powinniśmy przeznaczać 

na inwestycje. A ja Państwu przygotuję, bo to co powiedziałem, Unia Miasteczek Polskich 

zleciła taki raport, ile i to jest w rozbiciu, nie tak, że ja powiemy sobie, że straciliśmy tyle i tyle. 

Tam jest rozbite na kolejny samorząd, bo każdy samorząd był rozpatrywany indywidualnie i 

jakie straciliśmy dochody z tytułu obniżenia naszego udziału w podatku PIT i CIT. To ja tylko 

powiem ogólnie, a będziecie mieli Państwo to do poglądu później, że od roku 2019 do 2023 

straciliśmy 16000000,00 zł. 16000000,00 zł i proszę sobie wyobrazić, to nasz duży program, 

za który udało nam się zrealizować prawie 12 kilometrów dróg w Lipnie, kosztował 

15000000,00 zł, a my straciliśmy 16000000,00 zł. I tu naprawdę, nawet jeżeli ktoś może 

powiedzieć, że burmistrz jest niedobry, burmistrz się o każdą złotówkę będzie kłócił, muszę się 

martwić, bo ja rzeczywiście za chwilę stanę przed dylematem, że ja nie będę miał na 

wynagrodzenia dla nauczycieli, czy dla pracowników samorządowych. Tak to wygląda. No ja 

powiedziałem, na kolejnej sesji wydrukujemy Państwu całe tabelki, będziecie widzieli z 

rozbiciem na poszczególne miasteczka i miasta. To co teraz jeszcze, co chciałbym też Państwu 

powiedzieć, bo tak jak do tej pory była taka sytuacja, to jest na razie projekt. Ale ten projekt, 

jeżeli pójdzie w tym kierunku, to może rzeczywiście nam pomoże jakoś się tak dźwignąć. Bo 

zakłady, które są na przykład na terenie miasta Lipna, jest projekt tego, żeby one płaciły podatki 

tutaj, gdzie mają swoją siedzibę, gdzie prowadzą działalność. Inaczej, gdzie prowadzą 

działalność, bo gdzie mają siedzibę, bo tak jak na przykład Dawtona, ona swoją siedzibę ma w 

Błoniu pod Warszawą. Jest taka propozycja, czy to będzie rzeczywiście, będzie akceptacja na 

to i będzie tego, ale to by nam pomogło rzeczywiście troszeczkę inaczej zacząć funkcjonować. 

No bo tak to jest, no i tutaj jeżeli mówimy o tych klubach, też się zgadzam, ja nie mówię, że 

nie. Bo ja pamiętam inaczej, my od tylu lat mamy tą kwotę tam 120 czy 130, bo było troszkę 

najpierw na początku więcej. Ale ja pamiętam jak ja byłem radnym, nie byłem burmistrzem, to 
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było 200000,00 zł. Wtedy, kilka lat temu, nie mówiąc o (...) I przepraszam, brały dwa podmioty. 

Nie, dwa, bo wtedy brał Klub Sportowy Jastrząb i Klub Sportowy Mień. Tylko dwa kluby, a 

mało tego, to jeszcze było tak, że jeden z klubów tutaj, oprócz tego, że dostawał tą dotację, to 

jeszcze miał dochody, bo targowisko miejskie było przypisane do klubu. I klub z tytułu 

pobieranych opłat na targowisku miejskim, dalej przeznaczał to na swoją działalność. A w tej 

chwili no, to nie jest, że my nie chcemy. To proszę wskazać, bo ja powiem i to jest zawsze 

trudny dylemat, trudny wybór, bo jeżeli przyjdzie Pan radny Zbyszek i powie, że zwiększamy 

80000,00 zł, ja powiem, no ja miałem akurat tą twoją Różaną za te pieniądze zrobić. I co 

wybierzesz? 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Znaczy Różana nie jest moja, także pół biedy. Nie, ale to tak już 

poza Panem burmistrzem, tak, bo ja bardziej ze sportu nie pamiętałem tych kwot, pamiętałem 

z kultury. Jak ja zacząłem być radnym 10 lat temu, to było 17000,00 zł, a teraz jest cały czas 

12000,00 zł od pewnego momentu. I to tak do Państwa radnych, tych nowych zwłaszcza, jak 

na pierwszej komisji rozmawialiśmy o podwyżce dla Pana burmistrza, mówiłem, że można by 

to dorzucić właśnie do czegoś takiego, nie wyraziliście zgody. I musiała Pani skarbnik znaleźć 

te pieniądze. Także wierzę głęboko, Pani skarbnik jest zdolna, że znajdzie i coś wymyślimy. 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – Nie, to zawsze, przecież ta dyskusja, to są nowi 

radni, ale ta dyskusja to jest zawsze od kilku  i mówicie, przy tworzeniu budżetu, ja mówię, to 

proszę wskazać [niezrozumiałe].  

 

Radny Zbigniew Napiórski - Przed chwilą mówiłem, że wskazałem na pierwszej komisji, ale 

nie poszło. 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – To znaczy, to tak jak już powtarzam od kilku lat. Po 

pierwsze, żebyśmy mogli tutaj zacząć oszczędzać i dawać na kluby sportowe, jestem jak 

najbardziej za. Ale trzeba podjąć działania i merytoryczne takie, które przyniosą rzeczywiście 

tutaj taki skutek, że w tym naszym budżecie będą pieniądze. Na razie, tak jak już mówiłam też 

chyba na komisji, 45% naszego budżetu, wydatków bieżących przeznaczamy na 

wynagrodzenia. Więc tutaj potrzebne są raczej nie to, że ja gdzieś znajdę, bo gdzieś tam znajdę 

500,00 złotych czy 1000,00 złotych. Ale są bardziej tutaj wskazane działania merytoryczne, w 

sensie jakieś podjęcie decyzji, co rzeczywiście chcemy robić, co chcemy realizować, na co się 

nastawiamy. To już tutaj ja na to wpływu żadnego nie mam, bo to kwestia tego, co ja mogę 

znaleźć, to mówię, to są takie kwoty. A więcej mamy tak napięty budżet, że boję się, że we 

wrześniu już na niektóre paragrafy już będzie brakowało pieniędzy.  

 

Radny Zbigniew Napiórski - Jeszcze jedno pytanie odnośnie poprzedniej kadencji, bo kiedyś 

Pan Komorowski chyba ze 2-3 lata temu o to pytał, ale może by znowu wypadało zapytać. Dom 

spokojnej starości, to był sztandarowy program z poprzedniej kampanii wyborczej. Pan 

Burmistrz może by coś powiedział więcej mieszkańcom, na jakim to jest etapie? Bo dla mnie 

to wygląda, jakbyśmy zapomnieli o tym. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – Ja podkreślam, że ja tego nie zapomniałem. 

Rzeczywiście Panie radny, mamy projekt zrobiony, mamy pozwolenie na budowę. Czego nie 

mamy? Pieniędzy na razie nie mamy. I tutaj to, co mogę Panu powiedzieć, że sprawa jak zwykle 

sprowadza się do pieniędzy. Jeżeli rzeczywiście uruchomią na razie, bo jesteśmy, tutaj tak to 

dziwnie funkcjonuje, bo ta perspektywa finansowa, o której było do tej pory mówione i cały 

czas jeszcze zadania, które były robione na przykład z unijnych środków, nie mówię o Polskim 

Ładzie, no to obowiązywały na perspektywę 2014-2021. Mamy 2024 rok, gdzie już nowa 

perspektywa funkcjonuje, ale jeszcze z tej perspektywy nie mamy zielonego pojęcia, jakie będą 

pieniądze, na co. Znaczy jakie będą, na co będą, to mniej więcej, bo te na przykład parki 
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kieszonkowe, tak, to będzie, to jest właśnie między innymi z tego. Ale to są tylko takie 

namiastki tych zadań. Ja powiem tak, cały czas żyję nadzieją, że KPO, które się pojawi, stworzy 

pewne możliwości. Ale konia z rzędem temu, kto potrafi mi dzisiaj powiedzieć, na co będą te 

w pierwszej kolejności, na co będą jakieś środki przeznaczone. Ja nie potrafię powiedzieć i tutaj 

będziemy aplikować o każdy, bo proszę mi wierzyć, że staramy się wszędzie. No teraz 

troszeczkę mamy pewne zawirowania, bo jeden z pracowników, który zajmował się stricte 

projektami, no odszedł. Zajmuje się już w tej chwili drugi pracownik, on jest wprowadzany 

jeszcze przez tego pracownika, który odszedł. Ale na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze nic 

takiego, gdzie moglibyśmy się poruszać i mówić właśnie o tym, żeby to udało nam się 

zrealizować. Ja się wcale z tego nie wycofuję i podkreślam, że dla mnie to też będzie 

priorytetem. I jeżeli nie będzie innej możliwości Panie radny, to jeszcze rok odczekamy, 

spłacimy wszystkie kredyty, a wtedy będzie Pan notariuszem tego, żebyśmy wzięli bardzo duży 

kredyt na to. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Oczywiście, nie ma problemu.  

 

Radny Marcin Rykowski - Budżet mamy bardzo napięty, tak, do września, tak jak Pani skarbnik 

mówi. I planujemy budowę 40 garaży na ulicy Komunalnej, bo tak dochodzą do nas informacje, 

do mnie i do mieszkańców. I chciałem się zapytać, czy nie lepiej te pieniądze przeznaczyć na 

przykład na Dom Spokojnej Starości, o którym wspomniał Pan Zbyszek na przykład w planach. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – Nie, to ja może poproszę Pana, mojego zastępcę, bo 

on powie dlaczego tam jest wskazane 40 garaży. Bo za chwilę będziemy musieli zrobić plan 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Lipna, a to akurat taki pewien manewr był zrobiony, 

ale Pan inżynier to wszystko za chwilę powie. 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński - Znaczy proces inwestycyjny trzeba rozróżnić tam 

w różnych aspektach. Tutaj mówimy o decyzji, o warunkach zabudowy, czyli takiej decyzji 

pierwotnej, która będzie nam pozwalała na coś. Dopiero czy w ogóle zainwestujemy czy nie, 

to są następnym jakby etapem. Czyli wykonanie dokumentacji, jakichś kosztorysów, ile to w 

ogóle ocenienie. Także tutaj, aby  uniknąć tego, żeby co chwila występować z decyzjami, 

jeszcze mamy tak, że stoimy przed takim problemem, że ustawodawca zmienił nam, że w roku 

2025 do końca roku tylko będzie można WZ-ki wydawać, później już będą ogólne plany. Także 

teraz chcieliśmy już wystąpić na cały obszar, żeby ten teren był zagospodarowany. Czy on 

będzie zrealizowany, czy nie, to nie przesądza o tym ta decyzja. Ta decyzja tylko mówi, że takie 

coś tam można zrobić i to proszę nie mylić. Dopiero pozwolenie na budowę, dopiero przesądza 

o tym, że coś tam można wybudować. Tutaj tylko ten teren mówi o tym, że coś takiego może 

zaistnieć. Także tutaj jeszcze nie mówimy o, tak samo nie mamy jeszcze montażu finansowego, 

nie mamy nic takiego zrealizowanego, a ta decyzja akurat nas nic nie kosztuje. Ale będzie i 

później, jeżeli na przykład pojawią się jakieś pieniądze, czy jakiś inny pomysł, wtedy możemy 

to wykorzystać. Także na różne inwestycje my występujemy o wiele wcześniej decyzjami o 

warunkach budowy. Bo to jest jakby najbardziej długotrwała, bo jest dużo uzgodnień, dużo 

wszystkiego, a na przykład na coś są potrzebne pieniądze od razu i wtedy nie mamy decyzji o 

warunkach zabudowy, nie mamy projektu i ten proces się nam wydłuża o rok, o dwa i tracimy. 

Także tutaj to jest tylko jakby zagwarantowanie tego terenu, że to może być.  

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik – Jeszcze wejdę w słowo, to nie była decyzja jeszcze 

wydana. To było powiadomienie o wszczęciu postępowania. 

 

Radny Marcin Rykowski -  Tak, ale ludzie już dzwonią do mnie, tak? 

 



16 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - No właśnie, bo czasami ktoś przeczyta nie tak, jak 

powinien. Informacja, że chcemy coś takiego robić, ale to nie jest przesądzone, że będzie to 

budowane i tak dalej.  Ale inni dostali? Kto dostał? No właśnie, właśnie, ale Pani radna, a czy 

się Pani podobają garaże, które były postawione na osiedlu Reymonta te murowane? No 

właśnie, mnie też się bardzo podobają i wolałbym, żeby wszystkie takie garaże, czy to jest 

osiedle na ulicy Komunalnej, czy gdziekolwiek, żeby były wszystkie uporządkowane, żeby 

bardzo ładnie wyglądały. A nie tutaj stawia jeden taki baraczek, drugi stawia sobie taki 

baraczek. [niesłyszalne] Ale Państwo, ale dobrze, to inaczej. To ja powiem, nie jest to jeszcze 

przesądzone w ogóle. Ale jeżeli szukamy pieniędzy, to szukamy pieniędzy. Nawet na te kluby 

sportowe. Żeby rzeczywiście, że jeżeli ja mam komuś udzielić, wydzierżawić działkę, to wolę 

rzeczywiście, jeżeli mi to przyniesie pieniądze, to wolę to robić nie jako Paweł Banasik, tylko 

jako miasto Lipno. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Jeżeli mogę zabrać głos, bo tu burmistrz mówi pokażcie skąd 

pieniądze. Miałem w ogóle dzisiaj żadnego głosu nie zabierać, ale ja Panu powiem skąd wziąć 

pieniądze. Miał Pan projekt flagowy w 2021, jeżeli się nie mylę, chodzi mi o podatki, obniżenie 

podatków od środków transportu. Miało być szumnie, miały być jakieś reklamy, miało być 

zawiadomienie, miało być u nas, nie wiem, dużo tych pojazdów, okazuje się, że żeśmy spadli, 

nie chcę teraz, nie wiem, skłamać, było chyba 500000,00 zł rocznie przychodu. Spadliśmy na 

280000,00 zł w pierwszym roku, podnieśliśmy się chyba o 80000,00 zł w następnym. W 

porównaniu 2019 do 2023 mamy i tak spadek o 150000,00 zł. Czyli w przeciągu trzech lat, z 

pamięci liczę, straciliśmy jako miasto 600000,00 zł. I w tym kierunku nie robi się nic. Mówiłem 

to trzy lata temu, podniosłem za tym rękę, bo mówił Pan, że przyjdą ludzie, że ma Pan firmy, 

samochodów odeszło od nas sztuk dwie w ciągu czterech lat. I tu jest to miejsce, gdzie jest 

dlatego wzrost, dlatego że my w tamtym roku podnieśli 15%. 2 lata temu 10, tak? Dobrze chyba 

pamiętam. 30 w tamtym roku, ale to naprawdę było po długich tak debatach. Nikt tu nie chciał 

tego zrobić. I tu są te właśnie straty. I w przeciągu 3 lat mamy 600000,00 zł. I te kluby już by 

odzyskały chociaż połowę tego, to czyli nie 100 ileś tam było co roku, 120, tylko byśmy mogli 

przeznaczyć 220. I teraz trzeba naprawdę podnieść głowę i albo się przyznać do tego, że to był 

nasz błąd i wrócić do poprzednich wartości, albo ciągniemy cały czas w tym kierunku. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - To ja powiem tak. Pan pracuje na rzecz biznesu Panie 

radny, bo Pan rozlicza przedsiębiorców i tak dalej. I czego oczekują przedsiębiorcy? 

Przedsiębiorcy oczekują stabilności. Oni nie oczekują tego i proszę mi wierzyć, że ten proces, 

o którym mówiliśmy, ja zakładałem, że to nie będzie jednoroczny proces. Dlaczego? Dlatego, 

że samochody były, powiem konkretnie, jeden z przedsiębiorców tutaj lipnowskich, który 

posiadał około 100 samochodów. Tak jak Pan mówi, to było 3 lata temu czy 4, wtedy jeszcze 

COVID się pojawił i tak dalej i były duże problemy. Oni też mieli problemy, z którymi oni się 

borykali. 60 samochodów miał w leasingu. 40 samochodów, jeżeli ma wyleasingowane 

samochody, jeżeli ma podpisane gdzieś umowy i tak dalej, on praktycznie tutaj, bo ja mogę 

nazwiska, nie wiem czy ten Pan akurat by chciał, żebym użył jego nazwiska. Ale ten Pan chciał 

po prostu przenieść te samochody i powiedział, że to będzie troszkę trwało. To nie jest tak na 

takiej zasadzie, że oni od razu przyjdą. To miało być na zasadzie takiej, jeżeli wykupuje po 

leasingu samochód, chciał rejestrować tutaj już. Nie musiał tam rejestrować, gdzie był najtaniej. 

I to, czego przedsiębiorcy oczekiwali, to oczekiwali, że jeżeli mówimy w rozmowach z nimi, 

mówimy, że najtańsze będą stawki i te stawki będziemy utrzymywali przez kilka lat, to oni by 

się rzeczywiście zastanawiali i zgodzili. Bo on był, powiem tak kolokwialnie dogadany, że on 

by tutaj rzeczywiście zafunkcjonował. Jeżeli po roku znów gminy te, które mają najniższe 

stawki, mówię tutaj o Suchym Lesie, mówię jeszcze o gminach koło Warszawy, utrzymują te 

same ceny, a my raptem znów podskakujemy, nawet 10%, ale już nie mamy najtańszych cen. 

Oni nie potrzebują czegoś takiego. Jeszcze raz podkreślam, przedsiębiorca potrzebuje 
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stabilności. Nie chce sobie tak robić. Jeżeli mówimy o błędnych decyzjach, to ja jeszcze teraz 

sobie pozwolę też coś przypomnieć. Ale ja też sobie jeszcze coś przypomnę Panu radnemu 

powiedzieć. Cztery, pięć lat temu prosiłem, Pan był wtedy radnym i głosował Pan przeciwko, 

chcieliśmy kupić budynek, kamienicę przy ulicy Rapackiego. Wie Pan jakie mam teraz 

problemy z tym, że nie pozwoliliście? Okazało się, że rzeczywiście, że kupił przedsiębiorca 

prywatny, podniósł takie stawki, że ja w tej chwili, jeżeli się nie wywiąże, nie wskaże mieszkań, 

będę płacił odszkodowania. A mieliśmy wtedy dofinansowanie z Banku Gospodarki Krajowej, 

350000,00 zł. Tak Panie radny, kiwa Pan, Pan głosował za. Ja mogę imiennie wskazywać, kto 

głosował przeciwko. I Pan, Panie radny był przeciwko akurat tej dotacji.  

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Ad vocem tego, co Pan teraz powiedział, to była ostatnia sesja i 

żeśmy mieli następną sesję za 24 dni, może Pan to sprawdzić sobie. I mieliśmy nową radę, którą 

miał Pan większość. Dlaczego Pan tego nie puścił za miesiąc? Bo tutaj tak jak zawsze przed 

wyborami chodziło o głos. Dobrze, nie kontynuujemy tego. Uważam, że to jest temat na jakąś 

inną sesję, czy na komisję. Ja tylko pokazałem gdzie można i dla ciekawości Panu powiem, że 

ta firma, o której Pan mówi, wykupiła ostatnio 30 leasingów, w tym jest 10 w Sierpcu i w 

pozostałych miejscowościach. Nie zostali u nas, zostali z trzema samochodami, a tam jest 

drożej. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Ale powiedziałem Panie radny, dlatego, że oni 

potrzebują stabilności. Przedsiębiorca nie potrzebuje jakiegoś takiej niestabilnej sytuacji, że 

dzisiaj będę go zapewniał, że jest tak, a za chwilę będziemy opowiadali, że podnosimy, bo jest 

taka sytuacja, bo musimy tak zrobić.  

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Panie Burmistrzu, radnych jest 15, to jest akurat mój plan. Mylę 

się może, jeżeli ktoś mi to pokaże na kartce, że ja się mylę, ja przyznam rację. Ale to jest moje 

zdanie, jest 15 nas radnych, nie może Pan, nie wiem, od razu trzeba zwracać się tam do historii, 

że ktoś coś kiedyś komuś. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Ale z historii trzeba wyciągać wnioski. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Tak, no wyciągam, ale mówię. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Nie, no nie wyciąga Pan, bo ja powiedziałem, że 

jeżeli Pan wyciąga (...) 

 

Radny Zbigniew Janiszewski - Ja Panu zaufałem. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Ale nie można zaufać na rok. Pewne rzeczy, to jest 

pewna strategia, bo długofalowe myślenie to jest strategia. Jeżeli była taka strategia burmistrza, 

żeby rzeczywiście, żeby zaprosić do tego, zostali ci przedsiębiorcy, którzy rzeczywiście, którzy 

tutaj są w mieście Lipnie, nie będą biegać i oni się nie zajmują. To nie jest stricte transportowa 

firma, ale jeżeli są transportowe, to oni będą szukać rzeczywiście. Bo tam duża firma, to 

większość samochodów ma leasingowanych. Dopiero później, bo dla nich to są koszty i tak 

dalej, które oni później sobie po prostu od podatku odpisują. Jeżeli szukają takich pieniędzy, to 

oni nie będą po roku czasu patrzeć, że po roku czasu będziemy zmieniać im stawki i tak dalej. 

Ot cała sytuacja jak wygląda. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Zabrakło zareklamowania tego. Poszliśmy w to, nie udało się, 

może wyciągnijmy wnioski, może znowu w to pójdźmy. Jeżeli jest firma, która nie wiem, myśli 

gdzie zarejestrować auta, jest ich dużo, to może znajdźmy najpierw taką jedną czy dwie firmy, 
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porozmawiajmy z nimi i znowu nie tyle, no zaryzykujmy, bo to jest jakieś ryzyko. Ale 

wyciągnijmy wnioski, zróbmy porządną reklamę na całą Polskę, niech ludzie odpowiedni w 

urzędzie się tym zajmą, żeby to poszło głośno. Bo oprócz tego, że my obniżyliśmy te stawki, 

to nigdzie więcej nie było o tym słychać. Ja osobiście dzwoniłem do jednej firmy pod 

Bydgoszczą, bo mam tam znajomości, po tym jak obniżyliśmy podatki. No tylko, że no pech 

chciał, bo znam akurat właściciela tej firmy, że on właśnie w Suchym Lesie chyba już był 

zarejestrowany i nie dało rady go tu przeciągnąć. No bo jak znalazł, to już nie przeskoczył, tak. 

Ale może właśnie o to chodzi, że trzeba wziąć po prostu telefon, trochę znajomości, słuchajcie, 

u nas będzie tak i tak. Macie drożej? Zapraszamy. Jesteście chętni, to my wam to udostępnimy. 

To znowu, to nie jest rozmowa na dzisiaj, ale nic nie stoi na przeszkodzie, żeby do pomysłu 

wrócić, tylko go ładniej opakować, tak. Dziękuję. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - To ja może odpowiem jeszcze, bo ja okoliczne firmy 

tutaj transportowe, bo miasto Lipno akurat nie obfituje tutaj w dużą ilość firm transportowych. 

Ale są miejscowości takie, które rzeczywiście, proszę mi wiedzieć, mogę nazwiskami 

powiedzieć. Byłem u Pana Zenka w Kikole, bardzo duża firma, scaniami jeździ i tak dalej. On 

powiedział to, co ja Państwu mówię, że on nie potrzebuje takiej jednorazowej, jakiejś 

jednorocznej. On potrzebuje mieć po prostu pewność, że my będziemy tą cenę utrzymywać. To 

nie jest na takiej zasadzie, że oni mają pewne zobowiązania, które te zobowiązania nie zamykają 

w jednym roku od razu. Tak jak powiedziałem, biznes żeby rozwinąć, żeby rewolucja zapuściła 

korzenie, to potrzebuje trochę czasu. To nie jest tak, że my sobie coś wymyśliliśmy, zrobimy i 

jedziemy. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - No tak, ale Panie Burmistrzu, my te najniższe stawki trzymaliśmy 

kilka lat. To nie był jeden rok, to po pierwsze. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - To był jeden rok. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Nie, nie. Pani skarbnik kiwa głową, to nie był jeden rok, to było 

co najmniej trzy lata, jak nie więcej. 

 

Burmistrz Miasta Lipna - Paweł Banasik - Dwa lata, bo po pierwszym roku były rzeczywiście 

takie sugestie i tak dalej.  Ale powiedziałem, czasami są, jeżeli są jakieś zobowiązania 

leasingowe, to nie jest dwa lata, bo to jest pięć lat. To jest pięć lat i oni potrzebują, w 

międzyczasie kupują następne samochody. I kilka tych samochodów rzeczywiście, no bo tutaj 

rzucamy jakimiś liczbami, gdzie ja jestem nieprzygotowany i trudno mi powiedzieć, ile 

samochodów przybyło, ile ubyło i jaki jest tego skutek. No bo rzeczywiście dzisiaj nie jestem 

w stanie tego Państwu powiedzieć. No ale mówię, że możemy o tym dalej rozmawiać, bo jeżeli 

mówimy, to najłatwiej to tak wskazać i czekać co burmistrz zrobi. Rzeczywiście i proszę mi 

wierzyć, banerami wywieszonymi na obrzeżach miasta Lipna nie załatwimy tego, że jest u nas 

najtańszy. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Nie, ale jest internet. Znajdźmy 200-300 aut wspólnie, 

rozmawiajmy i wtedy można trzymać non stop najniższe stawki, żeby ta ilość aut nam to 

zrekompensowała. To poczekamy, Pani skarbnik nam to przeliczy, ile tych aut musiałoby być, 

żeby móc wrócić do najniższych stawek i wtedy będziemy wiedzieli, czy jest sens o tym 

rozmawiać. Ale to tak jak mówię, to nie na dziś rozmowa. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – zamknął debatę nad Raportem. 
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Ad. pkt 3-b 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Burmistrzowi Miasta Lipna. 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

         - UCHWAŁĘ NR IV/20/2024 

jak w załączniku nr 10 

Ad. pkt. 4 

 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2023 rok wraz                                           

z informacją o stanie mienia Miasta. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – poinformował radnych iż wszystkie 

dokumenty zostały przesłane elektronicznie, radni mogli się z nimi zapoznać i są widoczne na 

tabletach podczas aktualnych obrad sesji.  

 

Ad. pkt. 4-a 

 

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii  o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Lipna sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2022 rok 

wraz z informacją o stanie mienia Miasta.  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – odczytał treść uchwały Nr 15/S/2024 Składu 

Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 23 kwietnia 2024 

roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Lipno sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Miasta. (załącznik 

nr 11). 
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Ad. pkt. 4-b 

 

Uchwała Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – radna Małgorzata Bonowicz – odczytała treść uchwały 

Komisji Rewizyjnej z dnia 21 maja 2024 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Lipna za 2023 rok. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformował o 

przekazaniu do Regionalnej Izby Obrachunkowej w/w uchwały Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Lipnie wraz z opinią  w sprawie wykonania budżetu Miasta Lipna za 2023 rok 

celem zaopiniowania (załącznik nr 12). 

 

Ad. pkt. 4-c 

 

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej.  

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Lipnie – radny Sebastian Lewandowski – 

odczytał treść uchwały Nr 6/Kr/2024 Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 24 maja 2024 roku. w sprawie wyrażenia opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Lipnie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Lipno za 2023 rok. (załącznik nr 13). 

 

Ad. pkt. 4-d 

Dyskusja.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski– otworzył dyskusję w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta Lipna za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 

Miasta oraz sprawozdaniem finansowym. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Nie ma szefa ZGM-u, bo jak zwykle ZGM tutaj stoi zawsze w tej 

uwadze. Ale no, trzeba będzie chyba to też tak poza, tylko nie dzisiaj szczegółowo, ale trzeba 

by się spotkać nowi radni, może jakieś nowe pomysły, żeby z tym ZGM-em coś 

wykombinować. Może w końcu by się coś udało zrobić, żeby to zadłużenie nie rosło. Ale to 

tak tylko taka informacja odnośnie tego, co usłyszeliśmy. Dziękuję. 

 

Radny Sebastian Lewandowski - Ja tutaj ad vocem do wypowiedzi Pana radnego Zbyszka. 

Mieliśmy komisję, gdzie spotkaliśmy się ze wszystkimi dyrektorami, bo omawialiśmy bardzo 

długo i dyrektor ZGM-u też nam przedstawił wszystko, wszystkie problemy. No niestety nie 

było ciebie. Dzięki. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - No nie zawsze praca pozwala, żeby być na komisjach. Szkoda, że 

wcześniej ten termin nie był konsultowany. 
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Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski -  No rzeczywiście ten ZGM się przewija 

co roku, jest to problem, no ale jakoś trzeba nad tym zapanować. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Ja bardzo przepraszam, że tak powiem, ale to jest 

naturalne i tak będzie, bo Państwo sobie doskonale zdają sprawę, że te problemy ze 

ściągalnością są czasami bardzo ogromne. I tutaj nie chciałbym usprawiedliwiać tego, ale z tym 

problemem to się, pewnie jeszcze Burmistrz Uzarowicz, którego odsłoniliśmy się też by musiał 

borykać i tak te problemy pewnie będą co roku. Nie no są, ja dlatego powiedziałem, że trudno 

tutaj kogokolwiek obciążać i to będzie taka kula u nogi nasza i będziemy z tą kulą się cały czas 

przemieszczać. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski– zamknął dyskusję w sprawie sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta Lipna za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Miasta oraz 

sprawozdaniem finansowym. 

Ad. pkt. 4-e 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2023 rok.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – poinformował radnych, iż treść 

sprawozdania finansowego wraz z projektem uchwały była udostępniona wcześniej, radni 

mogli się zapoznać z materiałami, które są widoczne na tabletach podczas aktualnych obrad 

sesji.  

  

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna za 2023 rok.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasta Lipna 

za 2023 rok,  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

- UCHWAŁĘ NR IV/21/2024 

jak w załączniku nr  14 
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Ad. pkt. 4-f 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował radnych, iż treść projektu 

uchwały była udostępniona wcześniej, radni mogli się zapoznać z materiałami, które są 

widoczne na tabletach podczas aktualnych obrad sesji.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Lipna.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Lipna.  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Lista imienna:  

ZA (13): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Krzemieniecki Edward, Lewandowski Sebastian, Napiórski 

Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, 

Żochowski Łukasz. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (2): Koszczka Grzegorz, Maciejewski Wojciech 

 

Rada 13 głosami ZA podjęła 

- UCHWAŁĘ NR IV/22/2024 

jak w załączniku nr  15 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Gratulacje dla Pana Burmistrza, dla Pani 

Skarbnik, dla wszystkich pracowników. No i dla, musimy też pamiętać o radnych poprzedniej 

kadencji. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – No to ja rzeczywiście bardzo dziękuję. Zawsze to 

jest, zawsze podkreślam, że dwie najważniejsze sesje w samorządzie, to jest sesja składania 

tego budżetu, uchwalania budżetu i później realizacji tego budżetu. To jest absolutorium dla 

Burmistrza Miasta Lipna, ale tu chciałbym podkreślić rolę wszystkich. Zacznę od Pani Skarbnik 

rzeczywiście i od mojego zastępcy. Chciałbym też podziękować wszystkim dyrektorom, bo oni 

za swoje budżety w swoich jednostkach odpowiadają. I później to, co jest wynikiem tego 

wszystkiego, to też między innymi te ich budżety, te małe budżety składają się na ten jeden 

duży budżet. Wszystkim pracownikom, którzy, którzy realizowali to tego pilnują. No i to 

najważniejsze, że też chciałbym podziękować radnym. Tutaj jest wielu radnych, którzy, no ta 

ustawa samorządowa jest taka, że czasami, czy są to włodarze, czy są to radni, niektórzy 

udzielają komuś, kto bo jeżeli byłby nowy włodarz, to dostawałby absolutorium za starego 
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włodarza i tak samo jest z radnymi. Bardzo dziękuję wszystkim radnym tym, którzy już z nami 

nie uzyskali reelekcji, nie ma ich tutaj wśród nas. Ale to też jest ich zasługa, bo uchwalali ten 

budżet i pozwoliło to ten budżet, który został uchwalony, pozwolił nam zrealizować te wiele 

zadań, które Państwu przedstawiłem. A myślę, że tak szczerze mówiąc, to robi to wrażenie. 

Jeżeli zobaczyliście, ile udało nam się inwestycji wykonać, ile było różnych uroczystości, 

jeszcze raz podkreślam, te uroczystości w mieście Lipnie rzeczywiście może nie codziennie, 

ale one rzeczywiście się cyklicznie odbywają. Niektóre są już wpisane do starych naszych 

kalendarzy lipnowskich, niektóre się pojawiają nowe, oby było jak najwięcej. Czasami się 

trudno rządzi, ale myślę, że nie mam się czego wstydzić, że to wszystko, co zostało 

zrealizowane, to jest zarówno moim sukcesem, jak i Państwa sukcesem, dyrektorów obecnych 

tutaj, pracowników urzędu, pracowników jednostek, no i oczywiście radnych. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Dziękuję. Myślę, że Panie Burmistrzu, 

jeszcze trzeba by pamiętać o tych pracownikach, którzy już z nami się ostatnio żegnali, tak? 

Czyli Pani sekretarz, Pan Daniel, bo oni też tutaj (...) 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – No o pracownikach, no nie będę tutaj nikogo (..) 

Mówię, no oczywiście, tak jak radni ubiegłej kadencji, którzy już też nie ma ich z nami, no też 

mieli w tym kilkuletni udział, no bo ta kadencja była wyjątkowo długa. Ale tych wszystkich, 

którzy rzeczywiście mieli w to swój wkład. Inaczej, pewnie nikogo nie mam tutaj na myśli, 

żeby kogoś nie wymienić. Wymieniam wszystkich. 

 

Ad. pkt. 5 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Radny Sebastian Lewandowski - Wpłynęły zaproszenia do Biura Rady. I tak, Miejska 

Biblioteka Publiczna w Lipnie zaprasza na spotkanie autorskie z Katarzyną Kielecką. Spotkanie 

autorskie odbędzie się 28 czerwca 2024 roku o godzinie 17.00, w sali kameralnej MCK. 

Zapraszamy wszystkich mieszkańców i wszystkich radnych oczywiście też. Drugie zaproszenie 

to MX Lipno ma zaszczyt zaprosić szanownego Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej wraz 

z radnymi oraz wszystkich mieszkańców na motocrossowe Mistrzostwa Polski 2024 roku, które 

odbędą się 22-23 czerwca 2024 roku na torze motocrossowym w Lipnie. Zawody rozpoczynają 

się w niedzielę o godzinie 10.00. Kwalifikacje i zawody, wyścig kwalifikacyjny w sobotę o 

godzinie 15.00. Zapraszamy wszystkich mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Wczoraj szanowni Państwo, w kinie 

odbyła się uroczysta gala z okazji 675. rocznicy nadania praw miejskich naszemu miastu. 

Musimy mieć tego świadomość, że te uroczystości trwają cały rok i tutaj na ręce Pana 

Burmistrza spływają różnego rodzaju życzenia i gratulacje z tej okazji. Ja pozwolę sobie 

przeczytać jeden taki list od członków Stowarzyszenia Uniwersytetu Trzeciego Wieku w 

Lipnie. Szanowny Pan Paweł Banasik, Burmistrz Miasta Lipna, z okazji tej pięknej i doniosłej 

rocznicy 675. lecia nadania praw miejskich Lipnu, przekazujemy na ręce Pana Burmistrza 

serdeczne gratulacje i szczególne życzenia dla całej miejskiej społeczności samorządowej oraz 

wszystkich mieszkańców miasta. Ten piękny jubileusz jest wyrazem wielkiego dziedzictwa 
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kulturowego i historycznego. Swymi decyzjami i oddaniem, kolejne pokolenie Lipowian 

budowały wizerunek i wzmacniały pozycję swojej miejscowości. Mieszkańcy mogą być dumni 

za swej pięknej historii i tradycji podkreślanej licznymi lokalnymi działaniami. Miejsce, które 

tworzycie jest wyjątkowe. Władzom samorządowym miasta oraz jego mieszkańcom życzymy 

kolejnych pomyślnych lat rozwoju, aby mieli Państwo swoje wielkie marzenia sprzyjające 

dalszemu rozwojowi miasta i odwagę, by je realizować. Z poważaniem, podpisy zarządu 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Może jeszcze Panie Przewodniczący życzenia dla 

dzieciaków, bo się rok szkolny kończy i Pan jako przewodniczący, a ja się pod tym podpiszę. 

Dla nauczycieli wypoczynku, na które zasłużyli, dla dyrektorów oczywiście, a tu resztę to od 

Pana, proszę. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - No tak, nie ulega wątpliwości, że jutro 

będzie ten najpiękniejszy dzień dla wszystkich uczniów. Nawet jak 1 czerwca składałem 

dzieciom życzenia, to dzieci mówiły, proszę Pana, za 20 dni, to dopiero będzie dzień dziecka. 

Rzeczywiście 21. mamy zakończenie roku szkolnego, a więc wszystkim nauczycielom, 

wszystkim pracownikom, ale szczególnie wszystkim dzieciakom życzymy zdrowych, 

spokojnych wakacji. Proszę na siebie uważać, niech wszyscy szczęśliwie, no tak szczęśliwie to 

pewnie wracać nie będą, ale niech wszyscy zdrowo wracają. 

 

 

Ad. pkt. 6 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady IV Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokołował: Krzysztof Derwiński 


